
1 

 
PROTOKÓŁ Nr XXIII/2008 

 
z sesji Rady Miasta Helu, która odbyła się dnia 29 maja 2008 roku w sali 
posiedzeń budynku Urzędu Miasta. 
 
 
Godzina rozpoczęcia 1000            godzina zakończenia 1730   

 
Sesję otworzył Przewodniczący Rady Miasta Helu Edward Mrozik. 
Stwierdził prawomocność obrad. Na ogólną ilość ustawowego składu Rady 15 
w sesji uczestniczyło 13 radnych (lista obecności stanowi załącznik do 
protokołu). 
Nieobecni: Drewing Sebastian, Konarska Mirosława. 
Zastępca burmistrza wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad projektu 
uchwały, w sprawie zmiany uchwały nr XL/280/2002 z dnia 20 marca 2002 r.  
w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych, zasad 
usytuowania miejsc  sprzedaży i warunków sprzedaży tych napojów na terenie 
Miasta Helu, który został omówiony na komisjach. 
Rada Miasta przyjęła wniosek jednogłośnie 11 głosami „za”. 
Rada Miasta przyjęła jednogłośnie 11 głosami „za” porządek obrad z wyżej 
wymienionymi zmianami (porządek obrad bez zmian stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
Część druga 
Ad. do pkt 1. 
Zastępca burmistrza przedstawił odpowiedzi na: interpelacje radnej 
Borowiec-Pytel, skargę Pani Doroty Romero Acana, wniosek ZKP i Pani Sosin 
(odpowiedzi stanowią załącznik do protokołu). 
Ad. do pkt 2 
Radna Borowiec-Pytel stwierdziła, że pan sekretarz naruszył w stosunku do 
niej wolność demokratyczną obywatela, a pomówienie w małej miejscowości  
o zabranym uprawnieniu medycyny pracy było rażącym naruszeniem godności 
lekarskiej. Zdaniem radnej należy nauczyć Pana Dyktę właściwego rozumienia 
pism które interpretuje publicznie w mieście. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że nie dokonano zabezpieczenia kasztanowca 
na ul. Plażowej. Następnie wnioskował o : 
- zamontowanie ławki przy sklepie mięsnym, 
- o prawidłowe oczyszczenie studzienek na ul. Steyera na wysokości parkingu  
i ul. Wiejskiej 2 ponieważ nadal znajduje się tam warstwa nieprzepuszczalna, 
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- dostawienie kilku ławek na boisku sportowym, zamontowanie wieszaków  
z daszkami powodującymi ochronę odzieży i perspektywicznie zrobienie 
oświetlenia i przebieralni, 
- uporządkowanie terenu przy: trafostacji, kortach tenisowych i Panu 
Andrearczyk, tj. wyrównać i posiać trawę, 
- wyrównanie placu przed pawilonami gastronomicznymi, przed Urzędem 
Miasta ponieważ pobierane są opłaty za wystawione stoliki, 
- o wydzieleniu geodezyjnym gruntów pod ulice najpóźniej do miesiąca 
września. 
Następnie poprosił o podanie informacji, czy plaże są już sprzątnięte. 
Poinformował jednocześnie, iż informacja dotycząca spotkania w sprawie 
organizacji „Dnia dziecka” nie dotarła do wszystkich przedsiębiorców. 
Radna Matuszewska podziękowała panu burmistrzowi za ustawiony plac 
zabaw dla dzieci na ul. Leśnej oraz radnym za przeznaczenie diet na zakup 
nagród z okazji „Dnia dziecka”. Prosiła również rodziców i opiekunów  
o przekazanie starszym dzieciom, że grać w piłkę mogą na ogólnodostępnym 
boisku a nie na placu zabaw. Poinformowała jednocześnie, że mieszkańcy Helu 
są zaniepokojeni miejscami postojowymi na samochody, obawiają się, że nie 
dostaną przedłużenia umowy dzierżawy gruntu pod garaże przy ul. Steyera.  
W związku z powyższym radna prosiła o przeanalizowanie sprawy dotyczącej 
możliwości parkowania samochodów przez mieszkańców. 
Przewodniczący Rady prosił pana burmistrza o zastanowienie się, czy 
składowanie namiotów i innych rzeczy w sali konferencyjnej jest właściwe.  
Radny Chroń poprosił o informację kiedy zostaną zainstalowane przy hali 
sportowej maty antypoślizgowe. 
Radna Janiak prosiła o większe rozpropagowanie programu „Dnia Dziecka”. 
Radny Zabłocki prosił o ściągniecie firmy wyłapującej psy oraz zastanowienie 
się nad monitoringiem w parku Myślisza ponieważ wieczorami jest tam 
niebezpiecznie. 
Radny Oniszczuk zapytał, czy:  
- zespół reagowania kryzysowego przeanalizował zaistniały przypadek braku 
dostarczania wody a także zagrożenia energetycznego które miało miejsce  
w Szczecinie i czy podjęte zostały środki zabezpieczające bezpieczeństwo 
energetyczne i dostawy wody przede wszystkim w okresie sezonu letniego, 
- Pomorskie Centrum Profilaktyki i Opieki Zdrowotnej ze Szczecina 
przeprowadza w ZSO badanie gęstości kości w ramach promocji zdrowia  
w mieście. 
Radna Matuszewska poinformowała, że istnieje potrzeba spotkania radnych  
i mieszkańców z przedstawicielami Policji. 
Radny Chroń poinformował, że badania osteoporozy w szkole wykonywał 
starszy technik, który wypisywał leki poza receptą, co wzbudziło pewne 
zastrzeżenia odnośnie jakości działalności firmy. 
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Radny Wojna stwierdził, że Komisja Gospodarcza przekazała panu 
burmistrzowi informacje dotyczącą dzierżawy nierównego terenu pod stoliki. 
Radna Borowiec-Pytel poinformowała, że:  
- na temat badań profilaktycznych w szkole nic nie wie, 
- ktoś musiał zadecydować o przeprowadzanych badaniach, 
- technik może wykonać badanie ale dalsza interpretacja należy do lekarza. 
Radny Chroń poinformował, że badanie kosztowało 20,00 zł więc nie była to 
profilaktyka. 
Radny Motyka stwierdził, że:  
- należałoby się zastanowić nad zrobieniem parkingu przed sklepem „Beata”, 
- zająć się naprawieniem rury przy ul. Żeromskiego 4, 
- należy przywieźć ziemię, gruz na parking przed blokiem Żeromskiego 2, 
- jest dużo miejsc w których można zamontować anteny telefonii komórkowej  
i nie musi to być miejsce publiczne tak jak kościół. 
Następnie zapytał kiedy zrobiony będzie próg zwalniający na ul. Kaszubskiej. 
Radna Borowiec-Pytel poinformowała, że są różne fale elektromagnetyczne, 
zmniejszona jest odporność społeczeństwa, coraz więcej anemii, nowotworów 
trzeba bronić zdrowia całego społeczeństwa. 
Radny Oniszczuk poprosił o podanie informacji, gdzie w Helu można spuścić 
na wodę łódź bez użycia żurawia i czy można będzie zrobić pomost taki jak  
w Gdyni. 
Radny Wojna poprosił o wyjaśnienie gdzie można spuścić osady które 
powstają w separatorach tłuszczu. 
 
Ad. do pkt 3 
a) Sprawozdanie z działalności w 2007 roku MOPS stanowi załącznik do 
protokołu. 
Kierownik MOPS  Pani Lenc przedstawiła informację o tym z jakiego powodu 
przyznawana jest pomoc i jaka liczba osób ją otrzymała (informacja stanowi 
załącznik do protokołu). Poinformowała jednocześnie, że MOPS zatrudnia           
7 pracowników na umowę o pracę. 
Radna Matuszewska poprosiła o wyjaśnienie ile osób wymaga stałego 
dofinansowania  związanego z  dodatkiem mieszkaniowym a ile osób tylko 
przejściowo. 
Kierownik MOPS  wyjaśniła, że 140 rodzin jest objęte stała opieką przez 12 
miesięcy. 
Radna Janiak poprosiła o informację, czy osoby bezrobotne przyjęły prace 
interwencyjne. 
Kierownik MOPS poinformowała, że prace interwencyjne organizowane są 
przez burmistrza miasta, osoby zatrudniane są w wymiarze etatu ale muszą mieć 
długotrwały okres bezrobocia i wiek produkcyjny. Wyjaśniła jednocześnie, że  
w przedstawionej informacji MOPS są podane osoby zatrudnione w ramach prac 
społeczno - użytecznych maksymalnie po 2 godziny dziennie.  
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Radna Borowiec-Pytel zapytała, czy wystarczająca jest liczba opiekunek. 
Kierownik MOPS poinformowała, że powinien być jeszcze jeden etat dla 
opiekunki. 
Radna Borowiec-Pytel wnioskowała o zwiększenie zatrudnienia opiekunek 
społecznych o jedną osobę. 
Radny Chroń zapytał, czy MOPS znając zapotrzebowanie mieszkańców przy 
planowaniu budżetu nie mógłby uwzględnić zatrudnienia pielęgniarki 
środowiskowej, dożywiania dzieci itp. tym bardziej, że dotacje celowe wyniosły 
694.747,08 zł a wykonanie 674.522,04 zł. 
Kierownik MOPS  poinformowała, że:  
- dz. 852 rozdz. 85212 dotyczy tylko realizacji świadczeń zleconych,  
- zakłada więcej środków ponieważ nigdy nie wiadomo ile ludzi skorzysta ze 
świadczeń rodzinnych w skali roku, 
- trudno wyliczyć dotacje, gdyż jest to przeważnie prognozowanie, 
- dożywianie nie tylko dzieci jest prowadzone w gminie. 
Radny Chroń prosił o zrobienie zestawienia ilości osób potrzebujących 
dożywiania. 
Radna Borowiec-Pytel poprosiła o informację, czy osoby posiadające  
orzeczenie o niepełnosprawności bez względu na status ekonomiczny rodziny 
dostaną wsparcie z MOPS. 
Kierownik MOPS  wyjaśniła, że osoby posiadające stopień niepełnosprawności 
znaczny lub umiarkowany otrzymują zasiłek stały, ale bierze się też pod uwagę 
jego dochód, natomiast przy przewlekłej chorobie można przyznać zasiłek 
specjalny. 
Radna Matuszewska zapytała, czy istnieje przy MOPS wolontariat. 
Kierownik MOPS wyjaśniła, że 8 lat temu istniał wolontariat prowadzony 
przez księdza a teraz uczniowie ZSO w Helu pomagają MOPS przy rozdawaniu 
np. paczek na święta. 
Radny Oniszczuk stwierdził, że pomagają uczniowie szkoły ale przede 
wszystkim podopieczni świetlicy socjoterapeutycznej. Następnie wyjaśnił, że 
wolontariat może być realizowany przez uczniów szkół, które przygotowują 
ludzi do pracy społecznej. 
b) Sprawozdanie z przebiegu działalności ZZOM w Helu za 2007 rok stanowi 
załącznik do protokołu. 
Radna Janiak prosiła o kontrolowanie przez kierownika ZZOM pracowników, 
którzy pracują pod wpływem alkoholu. 
Radna Matuszewska zapytała, czy naprawa drogi do plaży Bałtyckiej, wiat 
przystankowych PKS, należy do zadań ZZOM. 
Kierownik ZZOM  poinformował, że powyższe zadania zostały zlecone 
zakładowi przez gminę. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że przystanki są własnością gminy dlatego 
utrzymanie leży w gestii miasta. 
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Radna Matuszewska wnioskowała o zmodernizowanie i naprawienie 
przystanku przy ul. Bałtyckiej. 
Kierownik ZZOM  poinformował, że wykonywano remonty wiat, postawiono 
nowe i po miesiącu zostały zdewastowane. Wyjaśnił jednocześnie, że przed 
sezonem wiaty będą naprawiane. 
Radny Oniszczuk poprosił o informacje, czy zamiatarka plażowa jest już  
w posiadaniu ZZOM. 
Kierownik ZZOM  poinformował, że już zostały wykonane prace czyszczenia 
plaży Bałtyckiej i są już widoczne efekty. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że mała plaża będzie sprzątana ręczną maszyną 
do czyszczenia plaży. 
Przewodniczący Rady prosił o objęcie opieką zieleńca na bulwarze. 
Sekretarz Miasta przedstawił radnym prace maszyny do czyszczenia plaży  
w wersji pokazu medialnego. 
c) Sprawozdanie ze stanu komunalnych zasobów mieszkaniowych i zasad 
zarządzania tym mieniem przez ZZOM w Helu za 2007 rok stanowi załącznik 
do protokołu. 
Kierownik ZZOM poinformował, że:  
- w skład komisji mieszkaniowej wchodzi: sekretarz miasta, kierownik MOPS  
i pracownik ZZOM, 
- odzyskano lokal w 2007 roku i proponował, żeby przekazać go na zamianę dla 
jednej z rodzin, 
- komisja miała odrębne zdanie, lokal został przydzielony i funkcjonuje jako 
mieszkanie. 
Radny Chroń zapytał, czy istnieje możliwość wprowadzenia zmiany do 
uchwały dotyczącej przyznawania mieszkań polegającej na wprowadzeniu do 
komisji osoby z RM. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że jeżeli radni chcą wchodzić w skład komisji to 
nie ma problemu ze zmianą uchwały. 
Radny Wojna zapytał, czy gmina dysponuje lokalami na zamianę. 
Kierownik ZZOM  poinformował, że:  
- wywieszona jest lista na tablicy ogłoszeń ZZOM dotycząca zamiany mieszkań 
na mniejsze lub większe, 
- dużo jest spraw o zapłatę i eksmisję, 
- część osób spłaciła zadłużenia, 
- jeden wyrok jest prawomocny o zapłatę i eksmisję ale postępowanie 
komornicze toczy się już od ubiegłego roku, jeżeli dojdzie do skutku będzie 
lokal jednopokojowy do zasiedlenia. 
Przewodniczący Rady zapytał gdzie są przesiedlane osoby z eksmisji. 
Kierownik ZZOM  wyjaśnił, że jest jeszcze miejsce wolne w lokalu socjalnym 
na ul. Helskiej. 
Radna Borowiec-Pytel poprosiła o informacje, czy lokal zajmowany przez 
Panią Śmiglarską (Kohnke) na ul. Wiejskiej będzie nadal mieszkaniowy, czy 
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pozostanie użytkowym i kto wydaje zgodę na przekształcanie lokali 
mieszkalnych na użytkowe. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że powyższy lokal nie jest komunalny tylko 
stanowi własność powyższych Państwa i nie straci charakteru lokalu 
mieszkalnego, gdyż działalność sezonowa jest tam prowadzona od wielu lat. 
Dyrektor ZSO zapytała jakie szanse na przyznanie mieszkania ma małżeństwo 
nauczycieli, które jest potrzebne miastu. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że w uchwale jest zapis o przydzielaniu 
mieszkań dla specjalistów niezależnie od statusu materialnego ale to komisja 
decyduje o przyznaniu, każdy przypadek jest indywidualny, decyzje są bardzo 
trudne, ponieważ nie ma wolnych lokali mieszkalnych. Poinformował 
jednocześnie, że oczekujących osób na mieszkanie jest 47. 
Dyrektor ZSO poinformowała, że połowa kadry dojeżdża z Gdyni, może 
zabraknąć fachowców dlatego należałoby stworzyć odpowiednie warunki do 
pracy i przyznać mieszkanie. 
Kierownik ZZOM  stwierdził, że zgadza się z panią dyrektor i poinformował, 
że też ma pracownika który myśli o zmianie pracy ze względu na miejsce 
zamieszkania. 
d) Sprawozdanie z funkcjonowania cmentarza komunalnego stanowi załącznik 
do protokołu. 
Radna Janiak poprosiła o informację kiedy fizycznie rozpocznie się rozbudowa 
cmentarza. 
Kierownik ZZOM  poinformował, że prace w bieżącym roku zostaną wykonane 
ale nie rozpoczną się chyba przed sezonem. 
Przewodniczący Rady zapytał w jakiej kolejności będą realizowane potrzeby 
zawarte w sprawozdaniu, tj. ścieżki, żywopłot itp. 
Kierownik ZZOM  wyjaśnił, że duża część zadań będzie wykonana w bieżącym 
roku przede wszystkim posadzony zostanie żywopłot, wykonane zostanie 
ogrodzenie i może część alejek. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy teren przeznaczony na 200 pochówków 
obejmuje też nowy grunt. 
Kierownik ZZOM wyjaśnił, że przeznaczony teren jest stanem aktualnym. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy dokonany jest podział wolnych kwater. 
Kierownik ZZOM  wyjaśnił, że jest prowadzony rejestr kwater i nie ma 
problemu ze wskazaniem miejsca. 
e) Ocena uchwały w sprawie utrzymania czystości i porządku na terenie miasta 
Helu stanowi załącznik do protokołu. 
Zastępca burmistrza poinformował, że: 
- główna ideą uchwały jest wprowadzenie segregacji i odzysków odpadów 
komunalnych, 
- żeby system powyższy funkcjonował musi być zapewnienie odbioru 
segregowanych odpadów, 
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- wspólne działanie wszystkich gmin powiatu puckiego może doprowadzić do 
wprowadzenia systemu, 
- dzisiaj odbędzie się spotkanie w KZG poświęcone projektowi składowania 
odpadów, 
- wysypisko w Łebczu będzie funkcjonowało tylko rok czasu, a najbliższe 
wysypisko kolejne to Łężyce, 
- wysypisko w Łężycy leży 40 km dalej od Łebcza więc koszty wywozu ulegną 
zmianie, 
- należy wypracować system wywozu odpadów z całego powiatu. 
Radny Oniszczuk zapytał, czy gmina Hel wchodzi w Komunalny Związek 
Gmin. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że spotkanie ma być poświęcone kwestii 
omówienia gospodarki odpadami na terenie powiatu puckiego a nie 
przystąpienia do KZG. Następnie poinformował, że na ul. Leśnej i Kaszubskiej 
ustawione zostały dystrybutory jednorazowych torebek na zebranie odchodów 
po psach. 
Radna Janiak prosiła o ustawienie jeszcze jednego dystrybutora w pobliżu 
„POLO”. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że przeanalizuję powyższa sprawę. 
Radny Oniszczuk stwierdził, że obok dystrybutorów ustawione są specjalne 
pojemniki na wyrzucanie odchodów. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że zostaną wystawione dodatkowe pojemniki na 
psie odchody w mieście. 
f) Stan przygotowań do sezonu turystycznego stanowi załącznik do protokołu. 
Zastepca burmistrza poinformował jednocześnie, że: 
- zostaną wykonane remonty nawierzchni drogowo-chodnikowych do końca 
czerwca, 
- ustawionych zostanie dodatkowo 40 ławek, 
- ustawione zostaną pojemniki na odpady, 
- sprzątnięta zostanie plaża, 
- połatane zostaną dziury na skrzyżowaniu przy ul. Dworcowej, 
Przybyszewskiego, Wiejskiej, 
- naprawiane są usterki na ul. Dworcowej, porządkowane  pobocza,  
- wykonywane jest oznakowanie na jezdni, 
- odnawiana jest scena. 
Przewodniczący Rady zapytał, czy będzie w sezonie zwiększona ilość 
policjantów, prosił również o sprzątanie mola ponieważ po południu jest 
zaśmiecone. 
Zastępca burmistrza poinformował, że: 
- 4 dodatkowych funkcjonariuszy będzie oddelegowanych na patrole tylko do 
Helu, zakwaterowani będą na terenie dawnego Urzędu Miasta w Jastarni, 
- zgłosi służbom portowym sprawę zaśmieconego falochronu zachodniego. 
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Radna Janiak prosiła o spisanie i rozpropagowanie wszystkich imprez, które 
będą odbywać się w sezonie. 
Radny Wojna poprosił o informacje czyja jest inwestycja związana  
z wybudowaniem pomostu w zatoce. 
Zastepca burmistrza poinformował, że jest to inwestycja prywatna, osoba 
wykonująca uzyskała zgodę i zawarła umowę z Urzędem Morskim a następnie 
przedstawiła wszystkie dokumenty w Urzędzie. 
 
Ad. do pkt 4 

a) projekt uchwały nr 1 
Radny Oniszczuk wnioskował o:  
- zmianę treści § 1 poprzez wykreślenie: „W wyniku wyboru” i pozostawienie 
„Deleguje się”. W związku z powyższym § 1 otrzymał brzmienie: „Deleguje się 
Panią Zofię Jarosz do Rady Społecznej SPZOZ Szpitala im. Franciszka Żaczka 
w Pucku na kolejną kadencję”, 
- zamianę treści § 3 na § 2. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyłonienia 
przedstawiciela Rady Miasta Helu do Rady Społecznej SPZOZ Szpitala im. 
Franciszka Żaczka w Pucku. 
Rada Miasta w obecności 13 radnych – jednogłośnie 13 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXIII/138/08 w sprawie wyłonienia przedstawiciela Rady Miasta 
Helu do Rady Społecznej SPZOZ Szpitala im. Franciszka Żaczka w Pucku, 
która stanowi załącznik do protokołu wraz z wynikiem imiennego głosowania. 

b) projekt uchwały nr 2 
Radny Oniszczuk wnioskował o:  
- naniesienie zmiany w treści § 1 poprzez wykreślenie wyrazu „wszystkie”, 
- wykreślenie z § 4 wyrazu „ogłoszenia” i wpisanie „podjęcia”. 
Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały dotyczącej lokali mieszkalnych będących własnością Gminy Hel. 
Rada Miasta w obecności 13 radnych – jednogłośnie 13 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXIII/139/08 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej lokali 
mieszkalnych będących własnością Gminy Hel, która stanowi załącznik do 
protokołu wraz z wynikiem imiennego głosowania. 

c) projekt uchwały nr 3 
Radny Oniszczuk wnosił o ujednolicenie treści paragrafów dotyczących 
ogłoszenia na tablicach informacyjnych i wejścia w życie w brzmieniu:   
- § 5. Uchwała podlega ogłoszeniu na tablicach informacyjnych, 
- § 6. Uchwała  wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że:  
- projekt uchwały dotyczy uporządkowania gospodarki wodno-ściekowej  
w Helu,  
- wniosek został złożony w terminie, 
- podjęta uchwała zostanie dołączona do projektu, 
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- składane będą uzupełnienia do wniosku, 
- reguły konkursu ciągle się zmieniały. 
Radna Borowiec-Pytel zapytała, czy projektem jest objęty port rybacki  
z wzięciem pod uwagę ścieków przemysłowych i miasta. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że zakres inwestycji się nie zmienia i obejmuje 
elementy wymienione przez radną, zmianie ulega sposób realizacji, tj. nie 
projekt grupowy tylko samodzielny. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie przystąpienia 
do realizacji, określenia zakresu rzeczowego i organizacji przedsięwzięcia 
„Uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej na terenie Miasta Helu”. 
Rada Miasta w obecności 13 radnych – jednogłośnie 13 głosami „za” podjęła 
uchwałę Nr XXIII/140/08 w sprawie przystąpienia do realizacji, określenia 
zakresu rzeczowego i organizacji przedsięwzięcia „Uporządkowanie gospodarki 
wodno-ściekowej na terenie Miasta Helu”, która stanowi załącznik do protokołu 
wraz z wynikiem imiennego głosowania. 
d) projekt uchwały nr 4 
Zastępca burmistrza poinformował, że: 
- rozstrzygnięto przetarg na wykonanie ustalonych dróg i chodników na kwotę 
153 tys. zł. Ponieważ pozostanie jeszcze trochę środków z przesuniętych na 
remont ul. Plażowej po sezonie wykonane zostaną pozostałe remonty, 
- zwiększa się o kwotę 65 tys. zł wydatki na dokończenie programu E-Norda  
w którym miasto uczestniczy wraz z innymi miastami powiatu, 
- zwiększa się wydatki budżetu o kwotę 50 tys. zł z przeznaczeniem na 
realizację zadania publicznego związanego z opieką hospicyjną, 
- ZHP Hufiec Hel zwrócił się z prośbą o dofinansowanie w wys. 21 tys. zł 
występu Orkiestry Reprezentacyjnej Wojska Polskiego dnia 13 czerwca, dlatego 
przygotowany został projekt ale decyzja należy do radnych. Stwierdził 
jednocześnie, że termin występu może nie być korzystny ze względu na brak 
widowni. 
Radna Janiak stwierdziła, że na komisji wnioskowała o zmniejszenie kwoty 
przeznaczonej na hospicjum w Pucku. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że powyższa kwota jest przeznaczona na 
realizację zadania publicznego związanego z opieką hospicyjną dla 
mieszkańców Helu, po podjęciu uchwały ogłoszony zostanie konkurs na 
realizację tego zadania i najlepsza oferta zostanie wybrana. 
Radny Chroń zapytał, czy przekazane środki mogą zostać przeznaczone na 
budowę hospicjum. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że środki przekazane przez gminę mogą być 
przeznaczone tylko na bieżącą działalność związaną z realizacją zadania opieki 
hospicyjnej. 
Radny Oniszczuk wyjaśnił, że 5 tys. zł przeznaczone w budżecie na zespół 
„Wędrowcy” można przekazać na występ orkiestry ponieważ nie ma zespołu, 
więc potrzebne jeszcze będzie 16 tys. zł. 
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Radny Wojna stwierdził, że zostanie zwiększona ilość punktów alkoholowych, 
wpływy będą większe, więc zapytał czy istnieje możliwość dofinansowania 
występu z tego działu. 
Radny Oniszczuk stwierdził, że nie wiadomo jakie wpływy będą z tytułu 
zwiększenia ilości punktów alkoholowych. 
Radna Michniewicz-Borkowska poinformowała, że:  
- nie można już zmienić terminu występu, 
- nie udałoby się zakwaterowanie 70 osób w sezonie na jedną noc, 
- zespół wie już o występie od miesiąca października 2007 roku. 
Radny Oniszczuk stwierdził, że 300,00 zł na osobę za granie jest dużym 
kosztem. 
Radna Michniewicz-Borkowska wyjaśniła, że 21 tys. zł to koszt występu, 
noclegu, wyżywienia, oświetlenia, nagłośnienia. 
Radny Wojna stwierdził, że chodzi o to, żeby nie przeznaczać środków  
z nadwyżki budżetowej tylko znaleźć wyjście ze środków bieżących. 
Radny Oniszczuk stwierdził, że można byłoby na opiekę hospicyjną 
przeznaczyć 35 tys. zł a na orkiestrę 15 tys. zł. i wtedy nie zmieni się nadwyżki 
roku ubiegłego. 
Radna Borowiec-Pytel stwierdziła, że na hospicjum można przeznaczyć 35 tys. 
zł, a 15 tys. zł na stworzenie łóżka dla przewlekle chorych w szpitalu helskim. 
Radny Chroń wyjaśnił, że propozycja radnej nie może być przyjęta ponieważ 
brak jest możliwości w jej realizacji. 
Radna Michniewicz-Borkowska stwierdziła, że będzie jej przykro jak 
pieniądze przeznaczone na leczenie hospicyjne zostaną przeznaczone na występ 
zespołu ponieważ są inne możliwości i źródła. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że kwota 35 tys. zł również będzie 
satysfakcjonująca, nie jest przekazana od początku roku a wydatkowana musi 
być w bieżącym roku, dlatego nie można traktować sprawy w ten sposób, że 
komuś coś zostaje zabrane, osoba potrzebująca otrzyma pomoc bez względu na 
jakąkolwiek wpłatę ze strony gminy. 
Radny Oniszczuk poinformował, że w ubiegłym roku radni 8 razy wprowadzali 
środki do budżetu poprzez zmianę uchwały budżetowej, w bieżącym roku 3 razy 
i w miarę potrzeb będą zmiany wprowadzane. 
Radna Borowiec-Pytel wnioskowała o przeznaczenie kwoty 50 tys. zł na 
hospicjum. 
Radny Oniszczuk stwierdził, że przed głosowaniem można rozpatrzeć dwa 
warianty: 
1. przeznaczamy 50 tys. zł na hospicjum i do końca roku już żadnych innych 
środków, 
2. przeznaczamy 35 tys. zł i w miarę potrzeby zwiększamy. 
Radny Wojna wyjaśnił, że rada zawsze zwiększała środki na promocje 
zdrowia, zwalniała placówki zdrowia z podatku od nieruchomości. 
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Dyrektor ZSO poinformowała, że w szkole zawiązuje się chór, który 
prowadzony będzie przez Pana Wiekierę, więc środki przeznaczone na zespół 
„Wędrowcy” w przyszłym roku mogłyby trafić na potrzeby chóru. 
Przewodniczący Rady postawił pod głosowanie wniosek radnej Borowiec-
Pytel dotyczący przeznaczenia 50 tys. zł na hospicjum. 
Rada Miasta odrzuciła wniosek przy 3 głosach „za” . 
Przewodniczący Rady postawił pod głosowanie wniosek dotyczący 
przeznaczenia 35 tys. zł na hospicjum. 
Rada Miasta przyjęła wniosek 10 głosami „za”. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmian  
w budżecie miasta Helu na 2008 rok. 
Rada Miasta w obecności 13 radnych – 12 głosami „za” przy 1 głosie 
„wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr XXIII/141/08 w sprawie zmian  
w budżecie miasta Helu na 2008 rok, która stanowi załącznik do protokołu wraz 
z wynikiem imiennego głosowania. 

d) projekt uchwały nr 5 
Radny Oniszczuk poprosił o informację, czy zasięgnięto opinii od Komisji 
Rozwiązywanie Problemów Alkoholowych ponieważ przy omawianiu 
sprawozdania mówiono o zwiększeniu spożycia alkoholu. 
Zastępca burmistrza poinformował, że Pan Stanek nie ma zastrzeżeń do 
projektu uchwały ponieważ jego zdaniem zwiększenie ilości sklepów z 8 na 10 
nie spowoduje wzrostu spożycia alkoholu, tak samo jak zwiększenie punktów 
sprzedaży napojów alkoholowych o 10. 
Radna Borowiec-Pytel stwierdziła, że bardzo dużo wydaje się środków na 
walkę z alkoholem a teraz radni mają podjąć decyzję o zwiększeniu dostępności. 
Poinformowała jednocześnie, że już obiecano uzyskanie koncesji a rada jeszcze 
nie podjęła uchwały. 
Radna Janiak poinformowała, że środki ze sprzedaży alkoholu przeznaczane są 
na AA.  
Dyrektor ZSO poinformowała, że w punktach gastronomicznych nalewają 
alkohol nieletni, a także sprzedają nieletnim, więc należałoby uczulić 
sprzedawców i robić kontrole. 
Zastępca burmistrza poinformował, że jeżeli nieletni kupuje lub sprzedaje 
alkohol trzeba zawiadomić policję i właściciel sklepu lub punktu może utracić 
koncesję. Wyjaśnił jednocześnie, że dostęp do alkoholu jest szeroki więc 
sztuczne ograniczanie nie spowoduje, że spożycie wzrośnie lub spadnie. 
Poinformował również, że wpłynął wniosek o wydanie koncesji a nie ma już 
limitu dlatego przygotowano projekt uchwały. 
Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały nr XL/280/2002 z dnia 20 marca 2002 r. w sprawie ustalenia liczby 
punktów sprzedaży napojów alkoholowych, zasad usytuowania miejsc 
sprzedaży i warunków sprzedaży tych napojów na terenie Miasta Helu. 
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Rada Miasta w obecności 13 radnych – 12 głosami „za” przy 1 głosie 
„wstrzymującym” podjęła uchwałę Nr XXIII/142/08 w sprawie zmiany uchwały 
nr XL/280/2002 z dnia 20 marca 2002 r. w sprawie ustalenia liczby punktów 
sprzedaży napojów alkoholowych, zasad usytuowania miejsc sprzedaży  
i warunków sprzedaży tych napojów na terenie Miasta Helu, która stanowi 
załącznik do protokołu wraz z wynikiem imiennego głosowania. 
 
Ad. do pkt 5  
Dyrektor ZSO poinformowała, że w miesiącu maju dzieci były badane pod 
kątem wad postawy, natomiast ambulans był na terenie szkoły podczas tygodnia 
profilaktycznego i przeprowadzano badania kości. Rodzice dzieci musieli 
wyrazić zgodę na badanie, opłatę i sami brali w tym udział. 
Radny Chroń stwierdził, że powyższe badanie kości było paramedycyną i na 
dodatek wypisywano lekarstwa dzieciom. 
Dyrektor ZSO poinformowała, że każdy rodzić sam decyduje o wykupie 
lekarstwa i nikt go do tego nie może zmusić, ponadto może wykonać badanie  
i konsultacje u innego lekarza, żeby sprawdzić czy pierwsza diagnoza jest 
prawidłowa. 
Radny Chroń stwierdził, że działalność komercyjna na terenie szkoły powinna 
być ograniczona. 
Radny Oniszczuk poinformował, że firma badająca dzieci działa od 2001 roku, 
jest zarejestrowana, posiada nowoczesny sprzęt a badania wykonywane są przez 
wykwalifikowany personel medyczny z uprawnieniami do wykonywania badań 
densytometrycznych.  
Radna Borowiec-Pytel stwierdziła, że szkoła powinna zasięgnąć opinii służby 
zdrowia przy przeprowadzaniu tego typu badaniach. 
Zastępca burmistrza stwierdził, że badania wykonywał renomowany ośrodek, 
była to forma profilaktyki i nie powinno być żadnych przeciwwskazań do 
przeprowadzania takich akcji. 
Radna Borowiec-Pytel stwierdziła, że nie było żadnej informacji o badaniu  
a powinno się powiadomić placówki medyczne. 
Radna Matuszewska zapytała, czy ogłoszenia dotyczące badania były 
wywieszone tylko na terenie szkoły. 
Dyrektor ZSO poinformowała, że badania odbyły się w celu przebadania 
dzieci, a nie całego miasta, gdyż firma zwróciła się właśnie z taka ofertą. 
Stwierdziła jednocześnie, że szkoła posiada autonomię i prosi o jej 
nieodbieranie. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że badania wykonywała firma 
specjalistyczna, miasto nie dokładało żadnych pieniędzy do badań, a dyrekcja 
szkoły udostępniła możliwość przebadania dzieci. 
Radna Matuszewska poinformowała, że w celu uniknięcia nieporozumień pani 
dyrektor podczas organizacji badań powinna poinformować społeczeństwo  
o dacie i miejscu ich wykonywania. 
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Zastępca burmistrza stwierdził, że badania były skierowane do dzieci  
i młodzieży, a z terenu szkoły nie można robić placówki umożliwiającej badania 
dla całego miasta, gdyż od tego są inne placówki przeprowadzające promocyjne 
akcje zdrowotne. 
Radna Michniewicz – Borkowska stwierdziła, że przeprowadzona akcja przez 
panią dyrektor w szkole była słuszną decyzją. 
Zastępca burmistrza w odpowiedzi na pytania w sprawach bieżących 
poinformował, że: 
- wokół kasztanowca na ul. Plażowej została wymieniona ziemia, posiana trawa 
która powinna być jeszcze podlewana, a płotków nie można ustawić ponieważ 
jest zbyt wąsko, 
- ławki są zamówione i zostaną ustawione w miejscach wskazanych przez 
radnych, 
- studzienki przy ul. Steyera i Wiejskiej były czyszczone ale poziom wody 
gruntowej jest bardzo wysoki i głębsze kopanie nic nie pomoże, to są kratki 
chłonne które nie są połączone z żadną kanalizacją, skuteczniej odwadniać nie 
będą ponieważ nie mają gdzie odprowadzać wody. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że punkt przy ul. Steyera jest jednym  
z najwyższych i gdyby studzienki były do metra oczyszczone przyjmowałby 
wodę. 
Kierownik ZZOM  poinformował, że czyszczenie studni powoduje ich 
zapadanie ponieważ nie mają żadnej podbudowy, stoją na piachu i nie mają 
podłączenia do kanalizacji a czyszczone są prawidłowo. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że w studzienkach znajduje się zatłuszczona 
ziemia którą należy wybrać i będzie woda odbierana. 
Zastępca burmistrza poinformował, że problem polega na tym, że nie ma na 
ul. Wiejskiej i ul. Steyera kanalizy deszczowej, są tylko kratki i rury 
wpuszczone w ziemię dlatego praca dotycząca oczyszczania jest syzyfowa, nie 
dająca żadnego efektu ale zostaną oczyszczone ponownie. 
- z czasem boisko zostanie oświetlone, 
- porządki przy hali sportowej, stacji transformatorowej zostaną zrobione, 
- plac przy „Forum” żeby wyrównać trzeba byłoby przełożyć całą kostkę na 
placu i to jest kosztowne zadanie, które teraz nie zostanie zrobione, może na 
przyszły rok zostanie zaplanowane, 
- do miesiąca września podział gruntów będzie zrobiony i będzie można 
wprowadzić pod obrady sesji ich nazwanie, 
- informacja w sprawie organizacji „Dnia dziecka” była w wielu miejscach, 
osoby które chciały pomóc zgłosiły się do Urzędu, 
- nikt nie zostanie pozbawiony miejsca na garaż bez dania alternatywy, 
- spotkanie z policjantami zostanie zorganizowane, 
- maty antypoślizgowe na schodach hali są już zrobione, 
- program „Dnia Dziecka” zostanie w mieście wywieszony, 
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- umowa na wyłapywanie psów jest podpisana stała, raz w miesiącu akcja jest 
przeprowadzana, 
- prace informacyjne dotyczące monitoringu są w toku, ale należy pamiętać  
o zgłaszaniu zdarzeń do policji, która podejmie interwencję, 
- po ostatniej awarii wodnej Pan Maciejewski w planie zarządzania 
kryzysowego ujął ten aspekt i można się z tym zapoznać wzięto również pod 
uwagę awarie dotyczące źródła zasilania energetycznego, 
- miasto może udostępnić teren przy ul. Żeromskiego 8 na parking ale 
mieszkańcy sami muszą go zaadoptować. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że należałoby wystąpić do WAM o zrobieniu 
zatoczek postojowych dla mieszkańców. 
Radna Matuszewska prosiła pana burmistrza o interwencję do prezesa 
spółdzielni dotyczącą wykonania miejsc postojowych przy bloku Bałtycka  
w ramach modernizacji nawierzchnia.  
Z-ca burmistrza wyjaśnił, że porozmawia z panem prezesem ale przy robieniu 
parkingu trzeba sobie zdawać sprawę, że obowiązują określone przepisy 
odległościowe. Następnie poinformował, że występował do WAM o zrobienie 
miejsc postojowych wzdłuż bloków wojskowych i ponowi prośbę. 
- próg zwalniający na ul. Kaszubskiej w miesiącu czerwcu będzie robiony, 
- wodowanie łodzi w porcie helskim odbywa się odpłatnie za pomocą żurawika  
i zaplanowana jest budowa slipu od strony Hydrobudowy. 
Następnie przeprosił za bałagan w sali obrad spowodowany ułożonymi na okres 
przejściowy namiotami i meblami. 
Kierownik ZZOM wyjaśnił, że nie ma możliwości odbioru osadów  
z separatorów tłuszczu ponieważ żadne blisko położone składowisko odpadów 
komunalnych tego nie przyjmuje. 
Radny Wojna stwierdził, że helska oczyszczalnia powinna umożliwi ć odbiór 
osadów. 
Ad. do pkt 6 
Sprawozdanie burmistrza Helu z realizacji uchwał RM za okres od dnia 25 
kwietnia 2008 roku do dnia 28 maja 2008 roku stanowi załącznik do protokołu. 
Sprawozdanie burmistrza Helu z działalności w okresie międzysesyjnym 
stanowi załącznik do protokołu. 
Radny Oniszczuk poprosił o informacje na jakim etapie jest możliwość 
przejęcia obiektów fortyfikacyjnych. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że:  
- obiekty fortyfikacyjne znajdują się na terenach Lasów Państwowych, oddane 
są w użytkowanie Ministerstwu Obrony Narodowej i ujęte są w ewidencji 
środków trwałych wojskowych, 
- przygotowany jest szczegółowy wykaz obiektów które gmina chce przejąć  
z naniesieniem na mapie,  
- strona wojskowa naniosła odpowiednie numery inwentarzowe, 
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- prawdopodobnie zostaną obiekty gminie przekazane ale procedura 
opiniowania jest długotrwała. 
Radny Oniszczuk poprosił o informację związaną z naprawą usterek 
nawierzchni ul. Dworcowej. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że zostały wycięte fragmenty asfaltu i zrobione 
łaty w obrębie skrzyżowania, po sezonie zostanie nałożona jeszcze jedna 
warstwa na skrzyżowaniu, usuwane są teraz pozostałe usterki związane  
z nawierzchnią, uzupełniane pobocza, wymalowane zostanie oznakowanie 
poziome. 
Radny Wojna poprosił o podanie informacji dotyczącej daty zatopienia 
jednostki. 
Zastępca burmistrza poinformował, że:  
- miasto Hel jest właścicielem kadłuba jednostki pływającej K-18 „Bryza”, 
koszt zakupu 70 tys. zł +VAT, 
- jednostka stacjonuje przy nabrzeżu w Gdańsku zgodnie z podpisaną umową, 
- otrzymał opinie pozytywne, dot. możliwości zatopienia jednostki, z Wydziału 
Ochrony Środowiska Urzędu Wojewódzkiego, Urzędu Morskiego, jeszcze nie 
ma oficjalnego stanowiska z Ministra Infrastruktury, 
- wstępna oferta na czyszczenie jednostki z utylizacją, pomalowaniem wnętrza 
na biało, wynosi 140 tys. zł, 
- najpierw musi zostać dostarczona ścieżka proceduralna, żeby można było po 
kolei przygotować jednostkę do zatopienia. 
 
Ad. do pkt 7 
Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęły do RM następujące pisma 
którymi radni zapoznali się na komisjach: 
1) Pani Danuty Antkowskiej dotyczącej dzierżawy terenu przy ul. Leśnej 
-) Zarządu Wspólnoty Mieszkaniowej przy ul. Leśnej 10 A/B informujące, że 
podtrzymuje decyzję dotyczącą nie wyrażania zgody na budowę pawilonu 
handlowego przy ul. Leśnej, 
-) mieszkańców Leśnej 12 informujące, że nie zgadzają się na żadną zabudowę 
przy ul. Leśnej, 
-) interpelacja radnej Pełechaty o negatywne rozpatrzenie prośby Pani 
Antkowskiej w sprawie budowy pawilonu handlowego przy ul. Leśnej, 
-) prezesa Wspólnoty Mieszkaniowej Hel Pana Tomasika dotyczące prośby  
o użyczenie gruntu o pow. 180 m2 w skład którego wchodzi działka 397/26  
i 403/2 przy ul. Leśnej celem zagospodarowania na zieleniec przyległy do 
posesji Leśnej 10. 
Zastępca burmistrza poinformował, że Prezes Zarządu Spółdzielni 
Mieszkaniowej w Pucku Pan Adam Zarzębłowski popiera prośbę mieszkańców 
Leśnej 12. 
Mieszkanka Helu Pani Mosór prosiła w imieniu mieszkańców o nie zezwalanie 
na postawienie nowego pawilonu handlowego, który w znacznym stopniu 
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zaciemni okna mieszkańców ul. Leśnej. Wyjaśniła jednocześnie, iż mieszkańcy 
Leśnej proszą o użyczenie terenu na zieleniec. 
Mieszkanka Helu Pani Lenc poinformowała, że niepełnosprawni mieszkańcy 
przebywają dużo na balkonach a postawiony pawilon będzie zasłaniał dojście 
światła. Wyjaśniła również, że poprzednia Rada podjęła decyzję, iż nigdy już 
nie powstanie tam pawilon który budził dużo kontrowersji. 
Zastępca burmistrza poinformował, że Pani Antkowska złożyła wniosek  
o wydanie decyzji o warunkach zabudowy, decyzja zostanie oprotestowana 
przez mieszkańców i uniemożliwi budowę. 
Radny Wojna wyjaśnił, że decyzje o warunkach zabudowy i dzierżawy na 3 
lata wydaje burmistrz a rada może tylko wyrazić swoją opinię. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych kto jest za przychyleniem się do 
wniosku wspólnoty Leśna 10 i 12 oraz interpelacji złożonej przez radną. 
Rada Miasta 9 głosami „za” przy 4 głosach „wstrzymujących” przychyliła się do 
wniosku wspólnoty i radnej. 
W związku z powyższym wniosek Pani Danuty Antkowskiej został rozpatrzony 
negatywnie. 
2) Przewodniczącej Wspólnoty Mieszkaniowej „Helanka” informującej, że 
mieszkańcy wspólnoty nie wyrażają zgody na wydzielenie pasa terenu 
przynależnego do posesji wspólnoty. 
3) Pani Danuty Czyszczoń-Warmowskiej i Pana Aleksandra Nowaka dotyczące 
wyrażenia zgody na sprzedaż terenu położonego przy ul. Przybyszewskiego. 
Rada Miasta jednogłośnie 12 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała powyższą 
prośbę. 
4) Prezesa Zarządu Oddziału ZK-P w Helu Pana Muża dotyczące wniosku  
o przyznanie Panu dr hab. Dariuszowi Paradowskiemu tytułu „Zasłużony dla 
Miasta Helu”. 
Rada Miasta jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęła wniosek. 
5) Mieszkańców ul. Bocznej w sprawie podjęcia działań zmierzających do 
wyjaśnienia sprawy prowadzonego przez Pana Paździorskiego parkingu przy  
ul. Bocznej. 
Przewodniczący Rady poinformował, że mieszkańcy zgodzili się aby Pan 
Paździorski parkował samochody w odległości 10 metrów od okien. 
Zastępca burmistrza poinformował, że wniosek mieszkańców został 
przekazany do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego z prośbą  
o rozpatrzenie. 
Radny Wojna stwierdził, że wysyłając pismo do inspektora, gmina sama 
pozbawia się miejsc parkingowych ponieważ decyzja będzie dotyczyła też 
innych parkingów. 
Zastępca burmistrza poinformował, że w przypadku innych parkingów, tam 
gdzie jest prowadzona działalność, nie ma takiego zbliżenia do okien. 
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6) Pana Daniela Orłowskiego dotyczące uwzględnienia w bieżących opłatach 
czynszu poniesionych kosztów i strat generowanych przez dzierżawiony obiekt 
wynikających z wad projektowych i niesprawnej instalacji. 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że RM postanowiła skierować pismo do 
sprawdzenia przez Komisję Rewizyjną a jeżeli będzie konieczne do biegłego, 
ponieważ radni nie mogą wydać opinii mając tak mało informacji.  
Radny Oniszczuk zapytał, czy gmina może uzyskać rekompensatę za złe 
zaplanowanie projektu. 
Zastępca burmistrza poinformował, że przygotowywana jest ekspertyza która 
określi dlaczego system centralnego ogrzewania działał wadliwie i po zebraniu 
wszystkich opinii i ekspertyz będzie można podjąć ostateczną decyzję. 
Przewodniczący Rady wnioskował o przekazanie sprawy do Komisji 
Rewizyjnej. 
Rada Miasta przyjęła wniosek 12 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym”. 
Radni ustalili termin realizacji do 30 września. 
 
Część trzecia 
Ad. do pkt 1 
Przewodniczący Rady poprosił o informację kiedy zostanie naprawiona ścieżka 
rowerowa. 
Z-ca burmistrza poinformował, że długi okres suszy spowodował stracenie 
właściwości nawierzchni, wykonawca został zawiadomiony i najgorsze miejsca 
będą robione, wprowadzone zostanie oznakowanie terenu sygnalizujące  
o nierównościach. Wyjaśnił, że rozmawiał po raz kolejny z leśniczym w sprawie 
wymiany nawierzchni na kostkę ale nie ma zgody. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że okres gwarancji się kończy i gmina będzie 
sama pokrywać koszty naprawy. Zdaniem przewodniczącego należy zgłosić się 
do Wiceministra Plotzke z prośbą o pomoc w zmianie stanowiska Lasów 
Państwowych. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że wykonawca jest zainteresowany zmianą 
nawierzchni i poniesie większość kosztów, ale nie ma zgody. 
 
Ad. do pkt 2 
Radna Michniewicz-Borkowska zapytała, czy w piśmie adresowanym do pana 
burmistrza nie powinno być napisane „Burmistrz Helu p.o. Jarosław Pałkowski” 
zamiast „Pan Jarosław Pałkowski p.o. Burmistrza Helu”. 
Radny Oniszczuk poinformował, że 5 i 6 maja odbyło się walne zebranie 
delegatów ZMiGM, które poświęcone było:  
- udzieleniem absolutorium za rok 2007, 
- tematom ochrony brzegów morskich - skutkom erozji po sztormach, 
- podjęciu uchwały o przyśpieszeniu wydatkowaniu środków przeznaczonych  
w ramach uchwały która obowiązuje do 2013 roku, 
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- podjęciu stanowiska w sprawie rurociągu przez Bałtyk, tj. wyrażeniem 
zaniepokojenia na możliwy negatywny wpływ na środowisko, 
-  strategii rozwoju portów i stoczni polskich. 
Przewodniczący Rady prosił, żeby pani radczyni sprawdzała dokładnie 
uchwały które przekazywane są dla radnych ponieważ jest bardzo dużo błędów. 
Zastępca burmistrza wyjaśnił, że pani radczyni opiniuje uchwały pod 
względem zgodności z prawem i podstawy prawne są prawidłowe,  
a merytorycznie odpowiada osoba, która ją przygotowuje. Następnie prosił  
o organizowanie posiedzeń komisji w godzinach pracy Urzędu żeby pracownicy 
byli dostępni wraz z materiałami. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała powinna zawierać sformułowania 
napisane językiem prawniczym i pani mecenas powinna sprawdzić pod 
względem formalnym i prawniczym. 
Radna Matuszewska prosiła radnych o przekazanie informacji z wizyty MON. 
Radny Chroń poinformował, że:  
- spotkanie dotyczyło prywatyzacji osiedli wojskowych, podziałów gruntowych, 
sposobu wyceny-pracy rzeczoznawcy, 
- pan generał nakazał sprawdzenie zrobionego podziału, jeżeli istnieje 
możliwość dokonanie nowego podziału i przekazanie gruntów nieodpłatnie 
miastu, 
- WAM Gdynia nie powiadomił mieszkańców, iż po dokonaniu wyceny mają 
prawo zwrócić się o odliczenie nakładów poniesionych na mieszkanie na które 
mieli zgodę  z WAM. 
 
Ad. do pkt. 3 
Protokół z XXI sesji Rady Miasta Helu został przyjęty jednogłośnie 13 głosami 
„za”. 
Protokół z XXII sesji Rady Miasta Helu został przyjęty jednogłośnie 13 głosami 
„za”. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad  Przewodniczący Rady podziękował radnym za 
uczestnictwo w sesji, po czym zamknął obrady. 
Protokołowała: Daria Ziółkowska 
 
Załączniki do protokołu: 
1.   porządek obrad 
2.   listy obecności 
3.  odpowiedzi na” interpelacje radnej Borowiec-Pytel, skargę Pani Doroty Romero Acana, wniosek ZKP i Pani Sosin 
4.  sprawozdanie z działalności w 2007 roku MOPS 
5.  informacja MOPS w sprawie powodu przyznawania pomocy, ich ilość 
6.  sprawozdanie z przebiegu działalności ZZOM w Helu za 2007 rok 
7.  sprawozdanie ze stanu komunalnych zasobów mieszkaniowych i zasad zarządzania tym mieniem przez ZZOM w Helu za 

2007 rok 
8.  sprawozdanie z funkcjonowania cmentarza komunalnego 
9.  ocena uchwały w sprawie utrzymania czystości i porządku na terenie miasta Helu 
10.  stan przygotowań do sezonu turystycznego 
11.  projekty uchwał 
12.  uchwały podjęte 
13. sprawozdanie burmistrza Helu z realizacji uchwał RM za okres od dnia 25 kwietnia 2008 roku do dnia 28 maja 2008 roku 
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14. sprawozdanie burmistrza Helu z działalności w okresie międzysesyjnym 
 
protokół zatwierdzony głosami: 
 
„za”      .......................... 

„przeciw”    .......................... 

„wstrzymującymi się”   ..........................                

dnia     ..........................             
 
 
 


